
Ste zuPanom a Kanoroujete
do parlamentu. Naplfta ko-
munilna politika va3e pred-
stavy?

-Bol som v NArodnej rade a
parlamentnd prica bola velmi
zauiimavA. Rozhodnutie kan-
didovat na Zupana padlo na
konci v roku 2oo8. Komunelna
sf6ra je to, do lna naplfra a Zu-
pa je na prvom mieste. Je pre
mia viac ako velk6 politika.

Av3ak op5t kandidujete.
-Parlament prijima mnoho

zdkonov, ktor6 majri veffi
vplyv na regi6n. No ludi, ktori
by poznali, ako to funguje v
praxi, je mdlo.

Je postavenie 2upy ako dru-
h6ho stupia samosprivy
syst6movo adekvitne?

-vidy je adekv6tne k tomu,
ako sa spoloinost vyvija. I'u-
dia uZ vedia, do je to Zupa a akA
je jej 6innost. Potwdzujri mi to
starostovia, primitori, ale aj
samotni ludia. Zupnd autorita
rastie. Zasahuje do viacerich
zileZitosti, ktor6 nie sf pria-
mo v jei kompetencii. Mnoho
eurofondovfch projektov ako
napriklad dopravn6 termin6ly
v Malack6ch, v Senci a v Pe-

zinku, by sa nepodarilo, keby
Zupa napriklad netlaiila na Ze-

leznice, aby sa usporiadali po-
zemky.

€erpanie eurofondovje v ce-
loslovenskom meradle milo
efektivne. Akojeto v Brati-
slavskej Zupe?

-Pokial ide o efektivnost
ierpania eurofondov, brati-
slavski Zupa sa st6va lidrom.
Eurofondy, ktor6 mdZeme
ierpat, ierpime. Tlaiime do

ooPravy, MaracKy z EeJfo
v'izvy vypadli. Ak'i tam bol
probl6m?

-Vfzva sa bude opakova{. V
prvom kole mali Malacky for-
m6lny probl6in. chceme, aby
sa zapojili sa vSetky tri meste.
Malacky to dobehnri s polroi-
nlim oneskorenim. n6leZit6 je
to, Ze sa v'y'zva obnovila. Ter-
min6l tam bude strit desiatky
rokov, polroka tam nehri rolu.

Nultri obchvat Bratislavy
mi byd podfa odhadovdo-
kontenri v roku 2O18. Uve-
domujete si, ie ui dnesje
dopravni situ6cia v hlav-
nom rieste nefnosne?

-Dopravu chceme rie5it v
dvoch rovindch. Bratislava m6
suver6nne najhustej5iu dial-
niinri a Zelezniinri siet rimci
cel6ho Slovenska. Popri viet-
lqich smeroch, ktord tvoria zA-

taZ dopravy v hlavnom meste,
vedie skoro paralelne ielezni-
ca. PnniTn kJokom je teda ob-
chvat, ktorfm sa dlovek nich-
lejiie dostane do r6znych dasti
mesta. Druh'irn krokom je, Ze

umoinit ludbm v dopravnfch
radiilach prestripit z 6ut do
vlaku. Na oboch projektoch
moment6lne pracuieme, Zvy-
5ok jevecoupeiazi..

Nebudri sa menidti ruSit
niekto16 spojenia?

-Skdr chceme, aby sa nosnf
dopravnf syst6m prirodzene
presunul z kolies na kolhjnice.
red ludbm ponriknete spOsob

cestovania, ktori je dvakrAt

4ichlejSi a ktoni je, pokial ide
o kultriru cestovania, porov-
natelryi s osobnou dopravou,
boli by proti sebe, keby to ne-
vytrZili. Myslim, si, Ze sa to io-
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skoro prejavi v smere od Du-
najskej Stredy.

Zupa chce revitalizovat Z5-
mock'i parkv Malinove. Pre
ka3tiel hlbdi paftnera vsf-
kromnej oblasti. f e takito
spoluprica reilna?

-Revitalizovat ka5tiel ie fi
nanine niroin6, no najvAdii
piobl6m je previdzka. Zorga-
nizorAli sme v Malinove
workshop s podnikatelmi z
obchodnej priemyselnei ko-
mory. Povedali sme, Ze park
vieme urobit a ka5tiel by sme
chceli prev6dzJ<ovat aj nadh-
lei, no nevieme to finanine

utiahnut. Preto sme ponrikli
priestor pre pripadn6ho par-
tnera s dobrim podnikatel-
sklim z6merom. Kriza v5ak
tieto podnikatelsk6 nApady
brzdi. rvryslim si, Ze ked sa

urobi park a ludia tam budri
chodit, bude to dobni sign6l
pre podnikatelbv v cestovnom
ruchu. Na5ou filozofiou je vSak
majetok nepredivat.

Nemyslite si, ie srikromn6
vlastnfctvo lep3ie spravuje
majetok?

-Kto by do toho chcel sku-
toine ist, predvedie svoje
moZnosti ai v prenajatom ma-

fetku. Nevidim v tomto prob-
l6m. olhodob'f pren6jom n6m
zabezpeii, Ze na majetok ne-
stratime dosah. Ma{ pdky ie
zodpovedn6. Takto vieme za-
rudit, Ze do parku bude mat
pristup aj verejnost.

Zupe sa zv'i3ilo fiverov6 za-
taienie, ovplyvnili to najmi
jrinov6 povodne. Vytvirate
napriklad rezervn'i fond na
nepredvidan6 udalosti?

-Tak6to nieio sa v Pile za po-
slednfch 5o-60 rokov nestalo.
Povodei zhltla asi Sest percent
z rozpoitu. Nikdy nemdZete
urobi{ Sestpercentnli rezervny
fond. PoZiadali sme vl6du, aby
n6m iast nikladov witila.
Pevne verim, i,e budeme
rispeini.

V rozpoiteje najviac pefiazi
vytlenen,ich na Skolstvo a
vzdelivanie. uiitelbm ste
slubovali prispevok na b'i-
vanie. Presadili ste to?

-Skolstvo a vzdel6vanie sri
kl(iovou -t6mou kv6li budricei

generdcii. Je nevyhnutn6 mat
kvalitnlich uiitelov. Na uby-
tovanie uditelbv vyuZivame
kapacity na intemdtoch. lru-
h6 vec je v5ak platov6 ohodno-
tenie uiitelov. Motivovali sme
riaditelbv, aby v r6mci svojho
syst6mu hlhdali rezervy a

mohli cez pohybliv6 zloZky
zvfiit mzdy uiitelbm. Pozor-
ne to budeme sledovat. v bu-
dricom roku mime pre uiite-
Iov na zvli5enie miezd goo tisic
eur. Skutoinf prielom mdZe
v5ak nastat aZ vtedy, ak 5t6t
raz uzn6., ie i.ivotn6. ndklady
uiitelbv v bratislavskej Zupe
sri podstatne vy55ie ako kde-
kolvek na Slovensku.

Neobivate sa toho, ie uiite-
lia z in'ich tastiSlovenska to
m6iu vnimat ako diskrimi-
niciu?

-Existujti pomerne presn6
koeficienty o cenovfch rirov-
niach v kraioch. Di sa teda
opriet o nezdvis$ pohlad. red
sa nijde objektivne krit6rium,
tak by to bolo spravodliv6.

Dohodli ste sa s d6chodcami
z rafianskeho domova so-
ci6lnych slu2ieb, ktori pro-
testovali proti u[3ke tihrad
za b'ivanie?

-Zvf5enie rihrad za b'fvanie
sa tlikalo len zlomkov6ho po-
itu dOchodcov. NaSe nov6 na-
riadenie sa dotklo tich, ktori
ob'fvajri viac ako 30 metrov
Sworcovfch. NemdZeme sa

w6rit, Ze ked niekto obfva 10

metrov a niekto 30 metrov, Ze
je to to ist6. Je to benefit, ktori
sa musi niekde.zohlhdnit. ru
koncu minul6ho roku bolo asi
zo pripadov oworeny'ch.

I Pavol FreSo sa narodil 2.l.

aprlla 1969, v Bratislave

Je Zenaty a m6 dc6ru a

dvoch svnov.
I Vyitudoval odbor au-
tomatizovane riadiace sys-
t6my na Elektrotechnickej
fakulte STU v Bratislave.
I V roku 2006 sa stal po-
slancom za SDKU-DS, v ro-
ku 2009 predsedom Brati-
slavsk6ho samosp16vneho
kraja

V rimci krqjaje dostatoini
kapacita v zariadeniach?

-Situdcia je tak6, Ze ludi
vieme priebeZne umiestnit,
no na druhej strane na to nie
je dost peiazi. Toto je prob-
l6m, ktor]t sa vSak nedi vyrie-
5it na Zupe, lebo naSe prijmy
nerastf tak rfchlo. 5t6t musi
tieZ povedat, ak( politiku chce
v tejto oblasti robit dhlej. Ittej-
to t6me sa musi pristupovat
citlivo. Zmeny musia prich6-
dzat postupne, pretoZe sa to
dodka cefch rodin.

lludia, ktori pripravujri a pri-
jimajfi zikony, by snid moh-
li tieto probl6my vnimat,
Alebo s0 taki odtrhnuti od
reality?

-Parlamentu by prospelo,
keby v iom sedelo viac ludi,
ktori majri lep5i kontakt s re-
gi6nom. Je tam pAr starostov
ii primdtorov, ktori ten pre-
hlhd majri. Pre mia je to jeden
z motivov, pre niwat do vyso-
kej politiky.

ZnruernJnruetrovA,
JANAPAUTOV5KA

Politikou
n0iete
liltuit
suoiu rodinu
a pdateJou
alebo n6iete
ustripit
do strany
a snaiit sa
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Zupaq Freigt lleexistuie obec,
htorei problGmy nepoinim 

:

I l(omunihra sfliraho napifraa ztrpa
je na prvom mieste. Cerpi eurofondy
aje proti predaju majetku. Naznaiuje,
Ze mnohym wcholovfm politikom
chybakontakt s fealitou. predseda
Bratislavskeho samosprivneho kraja
PAUoLrnr5o

Ako dlho ste v politike?
-Od roku 1992, kedy som

vstripil do ODS. Spolodnost sa
po revohicii reformovala a
mne vel'mi na tosr zillelalo.
ODS vyzn6vala reformu a slo-
body, teda hodnoty, ktor6 sri
mi velmi blizke. po rozdeleni
republiky som sa stala ilenom
DS, tA sa neskdr zhiiila s SD-
KU.

Nie ste sklamanri z politic-
k6ho vfvoja.rra Slovensku?

-Politikou m6Zete zabivat
svoiu rodinu a priatelbv alebo
mOiete vstripit do strany a
snaZit sa ovply-rriovat chod

toho aj obce, za5kolujeme ludi
v samosprAve. Nerozdelujem
to na Zupn6 proiekty a projek-
ty jednotlivlich obci. KaZd6
jedno euro, ktor6 sa sem in-
vestuie, je v prospech ludi,
ktori tu ziif.

Sidlite v Bratislave, citia to
takaj mimo nej?

-Velh dasu trivime v regi6-
ne. opakovane chodim po bra-
tislavskej Zupe. Myslim, Ze
neexistuie obec alebo mikro-
regi6n, ktor6ho probl€my by
som nepoznal. Prdca v ter6ne
je z6kladom. Ddvame si pozor,
aby sme nijahim spdsobom


